
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 701 af 16. september 2021 (alm. del). Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Rasmus Jarlov (KF). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Rikke Kure Wendel 
  

14. oktober 2021 
J.nr. 2021 - 2076 

 

Skatteudvalget 2020-21
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 701

Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

En række kommuner (bl.a. Næstved, Holbæk og Odense) har aftalt – eller synes at være 

på vej til at aftale – en afskaffelse af dækningsafgiften fra årsskiftet. Kan ministeren be-

kræfte, at disse kommuner (ligesom kommuner der i 2019 ikke opkræver dækningsafgift) 

ikke vil få tildelt en dækningsafgiftspromille for 2022 (promillen vil være 0)? 

 

Svar 

Der foreslås med udkastet til lovforslag fastsat kommunespecifikke dækningsafgiftspro-

miller for de kommuner, der opkræver dækningsafgift for 2021.  

 

Kommunalbestyrelserne kan dog efter lovforslaget fastsætte en lavere promille for 2022, 

herunder fastsætte promillen til nul.  


